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KARLSTAD: En av landets farligaste sträckor bortbyggd

Nya motorvägen är invigd
Efter tre års byggtid invigdes på
tisdagen den nya motorvägen
på E18 mellan Kronoparken och
Skattkärr.

– Äntligen har den här frågan
som diskuterats så länge fått
sin lösning. Jag vet hur många
föräldrar som varit oroliga för
sina barn på grund av den farli-
ga trafikmiljön här.

Kommunstyrelsens ordfö-
rande Lena Melesjö Windahl (s)
var mycket nöjd när hon invig-
ningstalade vid lunchtid på tis-
dagen intill rondellen vid nya
Skattkärrsmotet. E18-bygget
hade gått i mål och nu kan trafi-
kanterna rulla fram på en myck-
et säkrare väg.

– Tack vare att kommunen
gick in och förskotterade projek-
tet med 230 miljoner kronor kun-
de det byggas nu och jag vet hur
uppskattat det är. Jag har själv
bott i Skattkärr i 16 år och har
upplevt den farliga trafiksitua-
tion som har funnits här. 

– Den här sträckan har fak-
tiskt rankats som en av de farli-
gaste i hela landet och diskussio-
nerna om att bygga motorvägen
har pågått i decennier, sade Lena
Melesjö Windahl.

En glädjens dag
Vägverkets regiondirektör Hå-
kan Wennerström var förstås
också positiv till den nya vägen. 

– För tre år sedan, 15 septem-
ber 2005, tog vi det första spadta-
get för det här bygget. Nu sker
invigningen och det är en gläd-
jens dag. Sträckan är viktig som
en sammanbindare mellan
Stockholm och Oslo där flera an-
dra stora projekt just nu pågår.

– Vi har varit speciellt försikti-
ga under byggtiden eftersom vä-
gen passerar viktiga natur- och
kulturmiljöer vid Alsterälven
som till exempel Alsters herr-
gård. Samtidigt känns det bra att
kunna meddela att vi har hållit
budgeten på 230 miljoner kronor
och även tidplanen. Och det är
också viktigt att säga att vi är
tacksamma mot kommunen som
gjorde den här förskotteringen.

Utan den hade utbyggnaden le-
gat ett antal år framåt i tiden.

”Unikt vägprojekt”
På plats var även landshövding
Eva Eriksson som hyllade Karl-
stads kommuns förskottering.

– Det här är ett unikt vägpro-
jekt där kommunen visat ett ge-
nuint intresse för att gå in och
satsa pengar när staten inte or-
kar. Det är framsynt och jag tror
att vi kommer att få se fler såda-
na här samarbeten i framtiden.

För Vägverkets projektledare
Christer Hidén var invigningen
en målgång efter tre års arbete.

– Det känns bra. Vi har haft ett
gott samarbete mellan alla in-

blandade som gjort ett bra jobb
och vädermässigt har vi haft
ganska god tur.

Men ska det behöva ta tre år att
bygga drygt fem kilometer väg?
– Det är en resursfråga samti-

digt som projektet har varit kom-
plicerat med många brobyggen
samtidigt som motorvägen har
anlagts i befintlig sträckning.
Hade vi byggt ny väg hade det
kanske gått på två år.

CHRISTER WIK
054-19 97 80 / christer.wik@nwt.se

Trafiken rullar på den nu helt färdiga motorvägssträckan av E18 öster om Karlstad. I går invigdes bygget av Vägverkets regiondirektör Håkan Wenner-
ström, kommunstyrelsens ordförande Lena Melesjö Windahl (s), landshövding Eva Eriksson och Vägverkets projektledare Christer Hidén.
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Motorvägen
Väglängden är cirka fem kilometer och på sträckan finns det två trafik-

platser; Alstersmotet och Skattkärrsmotet.

Fyra kilometer av vägen är motorväg med en vägbredd på 21,5 meter
och en kilometer fyrfilig motortrafikled. Där är vägbredden 16 meter.

En ny cirka 2,5 kilometer lång väg för långsamtgående fordon har
byggts söder om E18 mellan Alster och Skattkärr. Bredvid går även en
gång- och cykelväg.

Sex nya broar har byggts; för E18 över Gustaf Frödings gata, Alsterälven
och Busterudsbäcken samt över E18 vid Alstersmotet och Skattkärrsmo-
tet. Det har anlagts en bro över gång- och cykelvägen vid Skattkärrsvägen.

Högsta hastigheten på den nya motorvägen och motortrafikleden blir
110 kilometer i timmen.

Totalt har projektet kostat 230 miljoner kronor. Källa: Vägverket

Byggstart 2011?

Utbyggd E18 väster om Karlstad kan bli nästa steg
Dagens motorvägsinvig-
ning gör nu att allt fokus
läggs på utbyggnaden av
E18 över Sörmon väster
om Karlstad. 

– Ett mycket prioriterat
projekt som vi för diskus-
sioner med kommunen om,
säger Håkan Wennerström.

Den sju kilometer
långa delen Björkås–Skut-
berget är en E18-sträcka

som i årtionden varit före-
mål för utbyggnad. Men
pengar har saknats och
ingenting har hänt med
den farliga vägen.

2005 färdigställde Väg-
verket en vägutredning
där en miljökonsekvensbe-
skrivning ingick och se-
nare har alla inblandade
instanser valt ut en ny syd-
lig sträckning av den nya
fyrfiliga E18. Den anses va-
ra bäst både ur teknisk och

ekonomisk synvinkel och
ger bara måttliga effekter
för naturmiljön.

– 14 000 fordon passerar
Sörmon per dag, varav 2 000
är lastbilar. Vi vill flytta och
bygga ut vägen eftersom
den passerar över en av lan-
dets största vattentäkter, ett
naturreservat och för att
minska olyckorna och öka
framkomligheten, säger
Vägverkets projektledare
Bertil Lithner.

Avvaktar fastställelse
Just nu ligger vägutred-
ningen hos länsstyrelsen
som är remissinstans. Där-
efter skickas den till Väg-

verkets huvudkontor för
fastställelse och Vägverket
i Värmland hoppas sedan
att kunna få byggkostna-
den på runt 300 miljoner
kronor finansierad 2010.

Därefter ska bygghand-
lingar tas fram vilket tar
ungefär ett år och slutligen
ska en upphandling ske.
Det betyder att bygget
skulle kunna starta kan-
ske 2011 och vara klart två,
tre år senare.

Samtidigt håller kom-
munen på med en fördju-
pad översiktsplan för Er-
iksberg norr E18 där Berg-
vik vill expandera. Då
måste E18 dras om, något

som också beräknas kosta
runt 300 miljoner kronor.

”Prioriterat projekt”
– En ny E18 över Sörmon är
ett mycket prioriterat pro-
jekt som vi för diskussio-
ner med kommunen om.
Men det bör knytas ihop
med korsningen vid Eriks-
berg. Vi vet hur svårt det är
med statliga medel och där-
för kan alternativa finansi-
eringslösningar bli aktuel-
la, men det är en politisk
fråga, säger Håkan Wen-
nerström, regiondirektör
för Vägverket region väst.

– Vi är förhoppningsful-
la till projektet eftersom

det finns ett stort ekono-
miskt värde i vår mark på
Eriksberg. Den anses vara
värd minst kostnaden för
E18-flytten. Vi har nyligen
träffat Håkan Wenner-
ström och diskuterat hela
E18-paketet som kommer
att ge stora trafiksäker-
hetsmässiga förbättringar
och tycker att en byggstart
2010–2011 är högst rimligt,
säger kommunalrådet Hå-
kan Holm (s).

Kan det bli en förskotte-
ring från kommunen?
– Den frågan har ännu

inte diskuterats.
CHRISTER WIK
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Se webb-tv om invigningen på
www.nwt.se

nwt.se




